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TISK č. 6B 
(Komise A, B, C, D) 

 

ZPRÁVA ÚSTŘEDNÍ CÍRKEVNÍ KANCELÁŘE 

 

Zpráva předkládá synodu soupis podstatných aktivit ÚCK řazených podle úseků a oddělení. Tam, kde 
jsou aktivity součástí samostatných zpráv, najdete příslušný odkaz. 

Systém práce v ÚCK 

ÚCK vede tým vedoucích úseků v čele s ředitelem kanceláře (Martin Balcar) a jeho plnohodnotným 
zástupcem (Adam Csukás).  

Priority a významné změny v ÚCK od posledního synodu 

− Hospodaření ÚCK dosahuje na straně výnosů stropu, neboť všechny významné komerční vztahy jsou 
zasmluvněny na cenách obvyklých a s inflačními doložkami. Nastává tak období s prioritním 
zaměřením na personalistiku, což znamená podporu a rozvoj zaměstnanců i dobrovolníků (vč. 
kurátorů). 

− Nabídky ÚCK sborům i zaměstnancům jsou průběžně doplňovány na https://prilezitosti.e-
cirkev.cz/.  

− Dobrým hospodařením se daří i pro r. 2025 nezvyšovat objem celocírkevních repartic (to platí již 
od r. 2018). Důvodem je zejména razantní vzrůst příjmů ústředí z pronájmů a fundraisingu, přičemž 
u pronájmů nemovitostí dosáhl růst příjmů mezi roky 2019 a 2026 zhruba 100 %. 

− Vzhledem k dobrému hospodaření povšechného sboru ÚCK od r. 2025 nebude využívat příspěvek 
z Personálního fondu na mzdy zaměstnanců ÚCK podle čl. 1 odst. 1, písm. d) Statutu PF, což pro 
PF znamená roční úsporu ve výši 7,59 mil. Kč. Jediným finančním příspěvkem na chod 
administrativy povšechného sboru jsou od letošního roku celocírkevní repartice. 

− V r. 2025 bude podle všeho dotažen prodej pozemku v Praze-Vinoři podle smlouvy o smlouvě 
budoucí kupní schválené synodem v r. 2020, což pro povšechný sbor znamená příjem ve výši 
24,3 mil. Kč (bez DPH), který je určen pro investice do nemovitého majetku povšechného sboru. 
(Současný výnos z pachtovného za prodávaný pozemek činí zhruba 2 tis. Kč ročně.) 

− Rušíme několik povinných celocírkevních sbírek tam, kde prostředky získáváme jiným způsobem. 
Zároveň se snažíme vytvářet pro sbory nové příležitosti k financování projektů. Proběhl již třetí 
ročník rozdělování tiskového grantu, vznikl minigrant na projekty komunitních akcí sborů 
financovaný ze Světového luterského svazu (LWF) a z Nadace proti rasismu. Díky úspěšnému 
fundraisingu bylo podpořeno i mnoho projektů z včasných projektů. V přípravě je nový grant na 
vzdělávání a další projekty (zvláště mladých) aktivních členů církve v cizině i Česku. 

− Obdrželi jsme dotace z fondů EU pro Bratrskou školu a na zásadní revitalizaci střediska v Bělči. 

− Pokračuje digitalizace a v současné fázi již nezbývá mnoho agend, které by nebyly zdigitalizovány 
– v lednu 2025 přibyl poslední modul potvrzení o daru a dokončuje se databáze výpomocných 
kazatelů na Evangnetu. 

− Grantová řízení Jeronýmovy jednoty byla začleněna do struktury grantového systému ÚCK a 
postupně do tohoto systému začleňujeme všechny žádosti v rámci ČCE (např. žádosti o souhlas SR 
před přijetím závazku nad 2 mil. Kč či zápůjčky z JJ, do budoucna podpora ze solidárních prostředků 
PF). Cílem je kompletní přehled o grantových výdajích církve na jednom místě. 

− Pro jednání a hlasování synodu nově používáme aplikaci OpenSlides, kterou využívá i Evangelická 
církev v Německu. Toto řešení nabízíme i konventům. 

− V rámci komunikace jsme zřídili nahrávací studio ve sklepě Husova domu, které bude sloužit 
povšechnému sboru i dobrovolníkům k tvorbě videí a podcastů, které budou tvořit základní osu 
komunikace církve. Investujeme i do společného školení a užívání grafického nástroje Canva 
dostupného všem sborům. 

− V r. 2025 budou zásadně přestavěny vzdělávací místnosti v přední budově Husova domu (bývalá 
fakulta) tak, aby sloužily jako profesionální prostory s maximální obsazeností. 

− Velká řada změn je vynucených, kdy naše předpisy uvádíme do souladu s legislativou. V tomto směru 
proběhly změny v bydlení kazatelů ve farních bytech, ÚCK zároveň klade velký důraz na dodržování 
standardu péče řádného hospodáře při nakládání s majetkem církve (vč. sborů). 

https://prilezitosti.e-cirkev.cz/
https://prilezitosti.e-cirkev.cz/
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Personální změny (2024–2025) 

− Na mateřskou a rodičovskou dovolenou odešla Ilona Kryštovská z personálního a mzdové oddělení 
ÚCK, 

− na totéž oddělení přišla Eva Fořtová. 

Spolupráce ÚCK a synodní rady 

− Je dobrá a dělná, každé druhé úterý (mezi zasedáními SR) se setkává tým vedoucích úseků a na 
poradě je obvykle přítomen i synodní kurátor.  

Větší akce pořádané povšechným sborem – konference v Senátu  

− Třetí ročník konference se konal na půdě Senátu Parlamentu ČR 21. 3. 2024. Proběhl opět pod 
záštitou předsedy Miloše Vystrčila a součástí byla i studentská literární soutěž. Téma bylo Odtud až 
potud, aneb hranice důstojnosti a konference se celkově více zaměřila na propojování profesionálů 
z různých oborů a organizací. 25. 3. 2025 proběhl čtvrtý ročník konference na téma Důstojnost 
v krizových situacích aneb když ztrácíme půdu pod nohama v podobném formátu, tedy i se 
studentskou soutěží. 

Úsek vedoucího tajemníka  

Vedoucí Martin Balcar, obsazeny celkem 4 úvazky – ředitel kanceláře Martin Balcar, asistentka 
synodního seniora a referentka sekretariátu Alice Brodská Pištorová, koordinátorka škol Evangelické 
akademie (EA) Helena Wernischová, celocírkevní kantor Ladislav Moravetz. 

− Standardně zajišťuje zasedání synodní rady. 

− Sborová zásilka je rozesílána pravidelně každý 3. čtvrtek v měsíci. 

− Úsek poskytoval podporu při organizování veřejných sbírek ve sborech, nicméně se změnou 
příslušného zákona byla veřejná sbírka ke konci r. 2024 zrušena, protože již není pro sbory potřebná. 

− Koordinátorka škol EA a celocírkevní kantor nabízí každý svou samostatnou zprávu – viz tisk 8A a 
8B.  

− Martin Balcar je předsedou kontrolní komise spolku  Někdo Ti uvěří, členem dozorčí rady Diakonie 
ČCE – Střediska humanitární a rozvojové spolupráce a delegátem Synodu leuenberských církví 
v České republice. Martin za r. 2024 neodmítl ani jedno pozvání na setkání ve sborech a účastnil se 
řady sborových a seniorátních akcí. Stal se též opatrovníkem jednoho z členů ČCE pro případ jeho 
budoucí nezpůsobilosti. 

− Vedení ÚCK pořádá každoroční adventní večer pro dárce a partnerské organizace ČCE, v r. 2024 
se jej zúčastnilo celkem 70 lidí. 

− Monika Voženílková se k 1. 1. 2025 přesunula do personálního a mzdového oddělení. 

Úsek správních agend  

Vedoucí úseku Adam Csukás, celkem obsazeno 3,5 úvazku – právník Adam Csukás, referentka spisovny 
Miroslava Fůrová, vedoucí archivu Adéla Šmilauerová, archivářka Vendula Zejfartová, referent podpory 
seniorátů Jan Plecháček. 

Právní služby (samostatný referent Adam Csukás, úvazek 1,0) – zajišťuje běžnou denní právní agendu 
ÚCK a synodní rady. Kromě toho se v uplynulém období věnoval také následujícím činnostem: 

− V rámci možností poskytuje sborům základní právní servis a ve složitých případech radí, na koho 
se obrátit. 

− Koordinuje spolupráci s advokáty a soudními exekutory. Povšechný sbor v současnosti nevede 
žádný soudní spor, pouze exekučně vymáhá několik pohledávek či povinností.  

− Podílel se na přípravě a implementaci nových Pravidel pro tvorbu mezd zaměstnanců 
povšechného sboru a směrnice o bydlení farářů a jáhnů.  

− Na základě údajů, které ÚCK poskytl správce informačního systému datových schránek, rozeslal 
jednotlivým sborům a seniorátům individualizovanou zpětnou vazbu k používání datových 
schránek. 

https://ecirkev.smugmug.com/Celoc%C3%ADrkevn%C3%AD-akce/2024/Konference-a-vyhl%C3%A1%C5%A1en%C3%AD-liter%C3%A1rn%C3%AD-sout%C4%9B%C5%BEe-2024
https://e-cirkev.cz/aktuality/konference-v-senatu-zahajila-dny-proti-rasismu-letosnim-tematem-je-dustojnost/
https://e-cirkev.cz/aktuality/konference-v-senatu-zahajila-dny-proti-rasismu-letosnim-tematem-je-dustojnost/
https://ecirkev.smugmug.com/Celoc%C3%ADrkevn%C3%AD-akce/2025/Konference-D%C5%AFstojnost-v-krizov%C3%BDch-situac%C3%ADch-Praha-b%C5%99ezen2025
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− Poskytl právní poradenství Evangelické církvi metodistické ohledně bydlení kazatelů a Slezské 
církvi evangelické augsburského vyznání ohledně dlouhodobého studijního volba kazatelů. 

− V Poslanecké sněmovně se zúčastnil dvou kulatých stolů o smlouvě mezi ČR a Apoštolským 
stolcem a k této záležitosti se vyjádřil též ve zpravodajském podcastu Českého rozhlasu Plus 
Vinohradská 12. 

− Přednášel na sjezdu i poradě mládeže, na konferenci Církev a stát 2024, v rámci řádných předmětů 
z oborů církevního a konfesního práva též dvakrát na Právnické fakultě Univerzity Karlovy a jednou 
na Právnické fakultě Masarykovy univerzity. 

 
Spisovna (samostatná referentka Miroslava Fůrová, úvazek 0,5) – v rámci běžné agendy usměrňuje a 
koordinuje spisovou službu ÚCK a SR. Kromě toho se ve sledovaném období věnovala také 
následujícím činnostem: 

− Za období od dubna 2024 do března 2025 bylo uskutečněno 18 předávek do spisovny. Z ÚCK byly 
předány dokumenty z personálního a mzdového oddělení, sekretariátu, oddělení mládeže, 
provozního oddělení a ekonomického oddělení. Stávající synodní kurátor předal zbytek agendy po 
svém předchůdci Vladimíru Zikmundovi a také po Evě Zadražilové, bývalé 2. náměstkyni 
synodního kurátora. Do spisovny byl uložen materiál poradního odboru pro společenské a 
mezinárodní záležitosti z doby předsednictví Jana Čapka, jde o dokumenty věnující se česko-
německé problematice v letech 1992–1998. Ze stavebního oddělení byl předán soubor starší agendy 
ponechané tam dosud z obsahových důvodů, jednalo se o dokumenty k pasportizaci sborových 
budov (vč. rozsáhlé fotodokumentace). Z této agendy byla část do r. 1989 oddělena a předána do 
ÚA ČCE, kde je již spojována se stávajícím stavebním archivem.  

− Dále pokračuje práce pro sbory a seniorátní výbory na pořádání jejich archivů. Uspořádány byly 
následující sborové archivy: Beroun, Duchcov, Letohrad, Pardubice, Praha 6 – Střešovice a Svitavy. 
Svou agendu z několika posledních let nechal uspořádat také končící senior Chrudimského seniorátu 
Jakub Keller. Materiál byl uložen jako dodatek k fondu seniorátu, který je deponovaný ve Státním 
oblastním archivu v Hradci Králové. Dosud neproběhlo předání sborového archivu ze Zruče nad 
Sázavou do Státního okresního archivu v Kutné Hoře. 

 
Archiv a knihovna (vedoucí oddělení Adéla Šmilauerová, celkem obsazeno 1,0 úvazku) – v rámci 
běžné agendy vyřizuje badatelské dotazy, obsluhuje badatele, zhotovuje rešerše pro ÚCK či poradenství 
pro sbory ohledně archivního materiálu. Kromě toho se ve sledovaném období věnoval také 
následujícím činnostem: 

− V Ústředním archivu ČCE probíhá průběžné pořádání archivního fondu Synodní rada ČCE 
(1918–1989). Odbornou práci provádí Vendula Zejfartová, v březnu 2024 se vrátila po půlroční PN 
na poloviční úvazek. V současné době je před dokončením rozsáhlá část věnovaná oddělením 
mládeže a výchovy a vzdělávání i LTK Běleč. 

− Od počátku r. 2023 do června 2024 pracovala Adéla Šmilauerová na revizi osobních fondů, které 
se v ÚA ČCE nachází (dokončena cca polovina). Mnohé z nich jsou badatelsky velmi cenné: např. 
osobní fond Heleny Emingerové (doklady k ženské emancipaci a postavení ženy-umělkyně na 
přelomu 19. a 20. století) či osobní fond Timotea Blahoslava Kašpara (cenné informace k působení 
evangelického faráře v diplomatických službách či k běžnému životu meziválečné střední třídy). 
Následně bylo nutné z provozních důvodů v červenci 2024 přistoupit k uspořádání písemností 
stavebního oddělení ÚCK (důležité pro současnou práci úseku provozního a správy majetku 
ÚCK), a to v rámci archivního fondu Synodní rada ČCE, vč. dodatků do již hotové plánové 
dokumentace. Dokončeno bude v dubnu 2025. 

− Externě (mimo pracovní úvazek v ÚA ČCE) je Adéla Šmilauerová zapojena do projektu NAKI III: 
Poválečné umění v architektuře – evidence a moderní materiály, kde zpracovává základní soupis 
umění (vč. zaniklého) v evangelickém bohoslužebném prostoru z let 1950–1989. Jednotlivé dílčí 
výstupy dle sborů jsou zveřejňovány na stránkách projektu, s tématem souvisí i příspěvek věnovaný 
modlitebně v Hořicích: Lucie Rychnová, Adéla Šmilauerová, Modlitebna Českobratrské církve 
evangelické v Hořicích. Příspěvek k výstavbě a výzdobě evangelického liturgického prostoru 
ve druhé polovině 20. století, in: Východočeský sborník historický 45, 2024, s. 141–166. 

Podpora seniorátů (samostatný referent Jan Plecháček, úvazek 1,0) – působí jako kontaktní osoba pro 
představitele seniorátů, poskytuje seniorátům systémovou metodickou podporu. Kromě toho se 
ve sledovaném období dále věnoval těmto činnostem: 

https://www.mujrozhlas.cz/vinohradska-12/mlceni-pred-policii-vatikanska-smlouva-probudila-otazky-kolem-zpovedniho-tajemstvi
https://sochyamesta.cz/
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− Vedl a provázel předání seniorské funkce v chrudimském a poličském seniorátu, nové seniory při 
osobním setkání uvedl do seniorské práce. 

− Prostřednictvím návštěv jednání seniorátních výborů získával aktuální informace o dění 
v seniorátech a také osobní kontakt s členy SV. 

− Podílel se na přípravě a vedení semináře k bilančním rozhovorům pro seniory nebo jejich 
zástupce, jehož záměrem bylo pomoci takové rozhovory dobře vést, získávat a dávat smysluplnou 
zpětnou vazbu a motivaci kazatelům pro jejich práci. 

− Poskytoval sborům a seniorátům podporu při přípravě a realizaci sloučení sborů. 

− Podílel se na zadání, přípravě a zejména testování modulů pro nové nájemní smlouvy a nové 
smlouvy o příplatku na bydlení v aplikaci Akta na Evangnetu.  

− Na pastorálních konferencích a setkáních kurátorů vysvětloval postup implementace nové 
směrnice o bydlení farářů a jáhnů. 

− Poskytoval sborům a SV technickou podporu při přípravě povolání kazatelů v aplikaci Akta. 

− Podílel se na činnosti pracovní skupiny pro přípravu nové koncepce celoživotního vzdělávání 
farářů a jáhnů. 

 
 

Úsek provozní a správy majetku 

Vedoucí úseku Vladimír Podroužek, celkem obsazeno 17 úvazků – úsek se aktuálně skládá z oddělení: 
provozní (vč. autoprovozu a úklidu), ICT služby, vrátnice, stavební oddělení, církevní střediska 
Chotěboř a Běleč nad Orlicí a kostel Martin ve zdi. Kromě běžných agend se v uplynulém období 
věnoval také následujícím činnostem:  

− Nadále sleduje situaci na energetickém trhu, radí se s odborníky a vyhodnocuje dostupné 
možnosti. Setrvat v aktuálních podmínkách se zatím jeví jako výhodné, ale úsek stále hledá 
nejvhodnější řešení pro ÚCK i sbory.  

− Provozní oddělení zajišťuje koordinaci při pojišťování majetku sborů všech stupňů. Narůstá počet 
sborů, které přistoupily k hromadné smlouvě o pojištění majetku – již je jich téměř polovina, což 
ale vedlo rovněž k vzrůstu počtu pojistných událostí. Po mírném zhoršení pojistných podmínek 
v minulém období přikročila pojišťovna bez předchozího upozornění k jednostranné výpovědi obou 
pojistných smluv (majetku i odpovědnosti). Do vyhlášeného poptávkového řízení se již nepřihlásila 
a na doporučení makléře tak byla uzavřena nová smlouva s pojišťovnou UNIQA. Pojištění majetku 
i odpovědnosti je tak nově řešeno v rámci jedné smlouvy. (Pro všechny sbory a školy EA je uzavřeno 
pojištění odpovědnosti a sbory tudíž nemusejí uzavírat vlastní pojištění odpovědnosti.) 

− Úsek spolu s Evangnetem nadále pomáhá sborům při převodu webových stránek do rodiny webů 
na šabloně společnosti Vizus. Počet sborů, které se k přechodu rozhodly, se utěšeně rozrůstá.  

− Podle plánu a finančních možností se dále daří postupně rekonstruovat prostory bytů 
ve vlastnictví povšechného sboru, zejména při změně nájemců. Nově obsazované byty se daří 
pronajímat minimálně na spodní hranici tržního nájemného v dané lokalitě. Z celkového počtu 
32 pronajímatelných bytů povšechného sboru byly během roku stávající nájemní smlouvy 
prodlužovány a uzavřeny tři nové nájemní smlouvy.  

− V bytovém domě Dr. Zikmunda Wintra 15, Praha 6, je neobsazen jeden byt, u kterého probíhá 
rekonstrukce koupelny, kuchyně a nátěry oken a dveří. Během r. 2024 v domě dále proběhla 
rekonstrukce komínů, plechové střechy, oplechování, okapů a střešních svodů. Rovněž se povedlo 
dokončit opravu společné chodby, která spočívala v odstranění starých syntetických nátěrů ze stěn, 
nátěru zábradlí, oken a dveří k balkónům; dále byly vyměněny zvonky a konečně vymalovány 
všechny společné prostory. 

− V Husově domě proběhla obnova (facelift) chodby ve 3. patře zadní části. V pronajímaných 
prostorách ve 2. patře přední budovy byla nad rámec běžné údržby vyměněna otopná tělesa. Povedlo 
se realizovat nahrávací studio v suterénu. Připravujeme rekonstrukci zasedacích místností v 1. patře 
přední části spojenou s řešením akustiky, prezentační technikou a optimalizací zázemí uvedených 
prostorů. Prostory komerčního krátkodobého ubytování v přední budově jsou po celkové 
rekonstrukci, řešíme již jenom běžnou správu pronajatých prostor a případné stavební reklamace. 

− V Horském domově v Herlíkovicích běží po rekonstrukci Kunzárny kolaudační řízení. 
Po opakovaných pokusech se nám v lednu 2025 podařilo získat kladné stanovisko Hasičského 
záchranného sboru (HZS) k požárně bezpečnostnímu řešení stavby (PBŘ). Úkol zajistit souhlas 

https://podpora.e-cirkev.cz/spustene-weby-v-rodine/
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s užíváním stavby z pohledu zajištění podmínek HZS je v březnu 2025 stále před námi. Během 
letních měsíců se nám podařilo vyměnit okna, dveře, parapety a repasovat dřevěnou fasádu 
Vokurky. Na přelomu roku proběhla výměna topení a položení podlahové krytiny na Vilce, výměna 
francouzských oken na hlavní budově v bytě správce a rohovém pokoji ve 2. NP vč. stavební 
úpravy příčky a položení podlahové krytiny. Pokračuje příprava studie stavební úpravy hlavní 
budovy, kde se plánuje zvýšení kapacity s využitím podkroví. Vznikly by zde nové prostory pro 
setkávání (zasedací místnost) na stávající terase za hlavní budovou. Proběhla rekonstrukce chodníku 
kolem hlavní budovy. Mimořádnou událostí bylo vyplavení Vilky a odstraňování s tím 
souvisejících škod. Pro zlepšení zabezpečení objektu bylo realizováno opatření pro snížení hladiny 
spodní vody (vykopaná studna s drenáží odvádějící vodu z místa, kde pod úžlabím dochází 
k přesycení podloží a nedostatečnému zasakování dešťových vod) vč. opatření pro ochranu před 
nekontrolovatelným přítokem vod trativodem ve stráni nad Vilkou. 

− Tábor J. A. Komenského v Bělči nad Orlicí 
o Během rekonstrukce Pellarky bylo provedeno zateplení klubovny, nátěr střechy, kompletní 

výměna elektroinstalace, v březnu 2025 byla dokončena rekonstrukce venkovní terasy 
(stavba byla financována ze zahraničního daru). 

o Připravuje se zahájení rekonstrukce letních umýváren a realizuje se i projekt vytápění 
hlavní budovy s využitím fotovoltaiky a tepelných čerpadel (dotace z evropských fondů). 

o Celá hlavní budova bude napojena na systém ústředního topení (dotace z evropských 
fondů). Byla provedena instalace posuvných vstupních dveří na hlavní budově. V přípravě 
je rekonstrukce vstupní haly.  

o Projekt na přístavbu WC a skladu za letní jídelnou je již podán na stavební úřad.  
o Probíhá rekonstrukce WC na Sedmíku.  
o Je dokončena rekonstrukce bytu správce, vznikl zde pro hosty oddělený apartmán 

s kuchyňkou se samostatným WC a koupelnou a dva samostatné pokoje.  
o Dokončuje se příprava projektu obnovy osvětlení areálu.  
o Správce tábora bude nově bydlet mimo tábor. Funkčnost nastavení správy tábora bude 

odzkoušena a koncem r. 2025 vyhodnocena.  
o Spolupráce se stávajícím druhým kuchařem nebyla prodloužena, do týmu se hledá nový 

kuchař. 

− V Sola fide v Janských Lázních proběhly nátěry fasád ze dvou stran budovy. 

− Šindelová střešní krytina Domku Na Sboru v Kunvaldu je na konci své životnosti, je nutná 
kompletní výměna, v přízemí domu je nutné zamezit vzlínání zemní vlhkosti, která způsobuje 
masivní degradaci zdiva a následné plesnivění. Rekonstrukci je nutné provést ještě před instalací 
nově připravované expozice o historii Jednoty bratrské. Hledají se nové možnosti využití objektu. 

− Budovu v Náchodě povšechný sbor pronajímá škole a školce Zvoněnka, po opakovaném zatékání 
do suterénu proběhla oprava hydroizolace a odvodnění kolem budovy. 

− Provozní oddělení se podílí též na projektu připravované stavby škol Evangelické akademie 
v Rajské ul. v Praze 7 – Holešovicích. Podrobnosti popisuje samostatná zpráva v tisku č. 17. 

− Stavební oddělení také administrativně zajišťuje správu Jeronýmovy jednoty, podrobnosti jsou 
v samostatné zprávě JJ (tisk č. 11). 

− Vedle technické pomoci při celocírkevních akcích věnovalo provozní oddělení rovněž zvýšené úsilí 
při zprovozňování systému OpenSlides. 
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Úsek komunikace a vnějších vztahů  

Vedoucí úseku Martin Balcar, celkem obsazeny 4 úvazky (bez vedoucího úseku) – asistentka oddělení 
ekumenických a zahraničních vztahů Daniela Hamrová, referent oddělení PR a komunikace Jiří 
Hofman, vedoucí projektového oddělení Petr Mokrejš, vedoucí oddělení tištěných médií a šéfredaktorka 
časopisu Český bratr Adéla Rozbořilová. 

Oddělení ekumenických a zahraničních vztahů (vedoucí Martin Balcar, asistentka Daniela Hamrová, 
celkem obsazeno 1,0 úvazku)  

− Do sborů byl rozeslán komplexní dotazník ohledně ekumenických vztahů. Ve spolupráci se synodní 
radou byla přenastavena komunikace v rámci ekumenických témat a zaveden nový způsob setkávání 
pracovních skupin k jednotlivým tématům. Bylo definováno 23 oblastí ekumenických aktivit se 
zodpovědnými osobami, protože ekumenické spolupráce je velké množství a nelze ji sledovat jen 
v rámci jednoho oddělení. 

− Synodní rada též přijala pořádání Setkání křesťanů v r. 2028 (pro cca 2 000 lidí) s tím, že náklady 
budou oproti jiným ročníkům výrazně redukovány tak, aby organizace nezatížila církev přespříliš. 

− Česká ekumena  
o 28. 10. 2024 proběhl 18. ročník Modlitby za domov ve vojenském kostele sv. Jana 

Nepomuckého v Praze na Hradčanech. V rámci doprovodného programu se svou akcí 
připojil také sbor v Rusavě. 

o 27. 11. 2024 se konal 7. ročník Červené středy na podporu pronásledovaných pro 
náboženské přesvědčení.  

o Oddělení spolupracovalo při Novoroční ekumenické bohoslužbě a v rámci Týdne 
modliteb za jednotu křesťanů.  

o Pracovní skupina ERC připravuje českou účast na 39. Evangelickém Kirchentagu 30. 4. 
– 4. 5. 2025 v Hannoveru, v rámci něhož proběhne česko-německá bohoslužba ve sboru 
Linden-Limmer. 

o Naši faráři a naše farářky přispívají do ekumenické publikace Denní čtení, která letos vyjde 
již po čtrnácté. 

− Zahraniční ekumena  
o 7. – 9. 6. 2024 se ve Frankfurtu nad Odrou konalo 11. Setkání křesťanů středoevropského 

regionu. Z ČR účast činila kolem 150 osob. ČCE vyslala dva pěvecké sbory, připravila dva 
workshopy a prezentační stánek o ČCE a Diakonii. Motto akce bylo Nic nás nemůže 
rozdělit. 

o Valné shromáždění Společenství evangelických církví v Evropě (GEKE) se konalo 
v září 2024 v Sibiu, naším delegátem byl Jiří Šamšula. Valné shromáždění přijalo některé 
dokumenty, na kterých se v minulém období podílely pracovní skupiny.  

o V říjnu 2024 se na pozvání ČCE ve sboru na Smíchově konalo evropské setkání 
regionálních zástupců Světového luterského svazu (LWF) s tématem Luterská cesta 
v měnící se Evropě.  

o V listopadu 2024 se konalo setkání církevních představitelů LWF ze střední Evropy na 
Slovensku. 

o Proběhlo cca 20 výjezdů našich farářů i laiků na zahraniční akce, konference, semináře 
a konzultace, mezi nimi byly dvě konference s tématem míru. 7 našich zástupců se 
zúčastnilo oficiálních setkání jako hosté synodu, případně uvedení do úřadu církevního 
vedení. 

o ČCE přijala dvě oficiální návštěvy – vedení Reformované křesťanské církve na Slovensku 
v listopadu 2024 a vedení Evangelické reformované církve ve Švýcarsku a jejího 
pomocného díla (HEKS) v únoru 2025. 

o Od září 2024 pracuje v oddělení jeden den v týdnu Jakob Vocke, který je do naší církve 
vyslán na speciální vikariát Evangelicko-luterské církve v Bavorsku. Kromě ÚCK pracuje 
také ve sboru na Smíchově. 

o Oddělení spolupracuje při přípravách Ekumenického bulletinu, který je rozesílán třikrát 
ročně v němčině a angličtině. Jeho forma se v r. 2025 mění: zjednodušuje se redakční práce 
(bez redakční rady) a k rozesílce bude využit církevní informační systém Babylon. 

 

https://e-cirkev.cz/rozvijime-vztahy/ekumena/
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Projektové oddělení (vedoucí Petr Mokrejš, celkem obsazeno 1,0 úvazku, dva dodavatelé služeb 
pracují na základě smlouvě o dílo) 

− Pomoc Ukrajině 
o Pomoc Ukrajině a ukrajinským uprchlíkům pokračovala i v průběhu r. 2024 a díky 

štědrosti dárců pokračuje i v r. 2025. 
o Pomoc byla a nadále je poskytována jak na úrovni povšechného sboru, tak na úrovni farních 

sborů. 
o Celkový objem obdržených finančních prostředků na tuto pomoc činil za r. 2024 cca 3,3 

mil. Kč a mezi nejvýznamnější dárce patřil HEKS a Kirchen helfen Kirchen (KHK). 
o V rámci volnočasových aktivit pro ukrajinské uprchlíky byly rozděleny 2 mil. Kč a bylo 

podpořeno 20 farních sborů i aktivity povšechného sboru. 
o Koordinace pomoci pro ukrajinské uprchlíky a s tím související péče o potřeby sborů byla 

pokryta prací na jeden úvazek, financovaný s podporou HEKS v celkovém objemu 0,72 
mil. Kč.  

o V r. 2025 pokračuje pomoc ukrajinským uprchlíkům zejména formou volnočasových a 
integračních aktivit a v omezeném rozsahu formou úvazků koordinátorů. 

− Povodně 2024 
o ÚCK bezprostředně po vzniku povodní v září 2024 vyhlásila finanční sbírku a oslovila své 

zahraniční partnery s žádostí o pomoc. 
o Sbírka ČCE vynesla od sborů a individuálních dárců cca 1,7 mil. Kč. 
o Podpora zahraničních partnerů činila cca 2,1 mil. Kč. 
o Partneři, kteří nás podpořili: Gustav-Adolf-Werk, Evangelische Kirche im Rheinland, 

Evangelische Landeskirche in Württemberg, Evangelisch-Lutherische Kirche in Bayern, 
Evangelische Kirche in Hessen und Nassau, Evangelische Kirche der Pfalz, Chiesa 
Evangelica Valdese, Evangelical Lutheran Church in America, Ev.-luth. Kirchengemeinde 
Zittau a Ev.-luth. Kirchgemeinde Oderwitz–Mittelherwigsdorf. 

o V rámci odstraňování škod po povodních bylo přímo podpořeno 6 sborů (1,4 mil. Kč) 
a prostřednictvím těchto sborů navíc 31 poškozených rodin (1,6 mil. Kč). 

o Slezské církvi evangelické augsburského vyznání (SCEAV) byla při odstraňování škod po 
povodních poskytnuta finanční podpora ve výši 250 000 Kč. 

o Celkem byla poskytnuta podpora ze všech zdrojů v souhrnné výši 3,25 mil. Kč, přičemž 
zbytek prostředků zůstává k dispozici pro další potřeby. 

− Evropské fondy 
o Projekt „Novostavba Bratrské školy“ (Rajská ul., Praha 7) 

▪ 11/2024 – schválena dotace SFŽP ve výši 32,8 % z celkových způsobilých výdajů, 
max. 132 mil. Kč. 

▪ 12/2024 – výběrové řízení na správce stavby (TDI, BOZP aj.). 
▪ 29. 1. 2025 – podpis smlouvy na výkon správce stavby. 
▪ 02/2025 – příprava výběrového řízení na dodavatele stavby. 
▪ 03/2025 – zahájení výběrového řízení na dodavatele stavby. 

o Projekt „Rekonstrukce objektu samostatných umýváren a WC TJAK Běleč nad 
Orlicí“ 

▪ 12/2024 – schválena dotace SFŽP ve výši 45,4 % z celkových způsobilých výdajů, 
max. 6,3 mil. Kč. 

▪ 01/2025 – uzavřena smlouva na TDI a BOZP. 
▪ 02/2025 – příprava výběrového řízení na dodavatele stavby. 
▪ 03/2025 – zahájení výběrového řízení na dodavatele stavby. 

o Projekt „Instalace FVE a TČ v hlavní budově TJAK Běleč nad Orlicí“ 

▪ 12/2024 – schválena dotace SFŽP ve výši 60 % z celkových způsobilých výdajů, 
max. 3,8 mil. Kč. 

▪ 02/2025 – příprava výběrového řízení na dodavatele stavby. 
▪ 03/2025 – zahájení výběrového řízení na dodavatele stavby. 

 

− Kulatý stůl 2025 
o Projektové oddělení koordinuje a zajišťuje komunikaci s partnerskými církvemi ohledně 

darů na církevní projekty – dárcovská konference Kulatý stůl se uskutečnila ve dnech 
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19. a 20. 3. 2025 v Berlíně pod záštitou Evangelické církve v Berlíně, Braniborsku a slezské 
Horní Lužici (EKBO) a KHK. 

o V rámci Kulatého stolu bylo předloženo k podpoře 10 projektových záměrů s celkovou 
přislíbenou finanční podporou ve výši cca 4,5 mil. Kč. 

o Bilaterální spolupráce se zahraničními partnery se velmi daří, a to jak po stránce udržování 
a rozvoje vztahů, tak po stránce projektové spolupráce. 

− Finanční podpora z ČR 
o Od minulého synodu jsme obdrželi finanční prostředky v celkovém objemu cca 0,9 mil. 

Kč od následujících tuzemských subjektů:  

▪ Pardubický kraj – Sjezd (nejen) evangelické mládeže 2024 
▪ Nadační fond Věry Třebické-Řivnáčové – Tábory pro osoby s handicapem, Sjezd 

(nejen) evangelické mládeže 2024 

▪ Conseq Investment Management, a. s. – rekonstrukce vstupní haly hlavní budovy 
v TJAK 

▪ T-Mobile Czech Republic a. s. – Podpora vzdělávacích a výchovných aktivit 
▪ Česko-německý fond budoucnosti – česká účast na Setkání křesťanů 2024 

ve Frankfurtu nad Odrou 

− Finanční podpora ze zahraničí  

o Projektové oddělení administrovalo v uplynulém mezidobí přibližně 60 grantů 
od zahraničních dárců, a to v celkovém objemu přibližně 31,5 mil. Kč. Jedná se o součet 
všech aktuálně běžících zahraničních darů, a to vč. grantů na podporu Ukrajiny, povodně 
2024 a projektů z Kulatého stolu 2025. 

− Podpora farních sborů 
o Projektové oddělení pravidelně navštěvovalo farní sbory v regionech za účelem 

oboustranného seznámení a poskytnutí podpory v rámci realizovaných či připravovaných 
projektových záměrů. 

o V průběhu mezidobí synodů 2024 a 2025 navštívilo cca 15 farních sborů. 

 
Oddělení tištěných médií (vedoucí Adéla Rozbořilová, celkem obsazeno 1,0 úvazku) 

− Časopis Český bratr  
o V roce 2025 započal časopis již 101. ročník. Stále vychází jako měsíčník, udržuje si tedy 

roční periodicitu 11 čísel, z toho jedno (letní) dvojčíslo. Měsíční náklad se pohybuje 
kolem 2 100 kusů, předplatitelů je přibližně 650.  

o Při redakci funguje stálá redakční rada, která se podílí zejména na obsahové přípravě čísel. 
Redakční rada je přibližně 10členná (stav k březnu 2025: Pavel Hanych, Jiří Hoblík, Jiří 
Hofman, Jana Hofmanová, Ester Karásková, Ondřej Kolář, Lenka Ridzoňová, Adéla 
Rozbořilová, Adam Šůra). Za SR je v redakčním okruhu Roman Mazur. 

o Roční předplatné zůstává na 450 Kč, stejně tak jednotlivé číslo 45 Kč. Čtenáři mají možnost 
si předplatné objednat on-line, a to buď přes církevní e-shop (nově je ČB zařazen 
přehledněji přímo v horním menu), anebo prostřednictvím červeného tlačítka na webu ČB. 
Do budoucna se plánuje příprava digitálního předplatného, které umožní plně 
automatizované sjednání předplatného a okamžitý přístup k obsahu.  

o Redakce časopisu připravila k vydání sborník z konference v Senátu 2024. V letech 
2024 a 2025 byla navíc Adéla Rozbořilová členkou hodnoticí komise soutěžních prací. 

o Časopis je tradičním mediálním partnerem Sjezdu (nejen) evangelické mládeže a Modlitby 
za domov (ERC). Již počtvrté v řadě zorganizovala redakce v rámci doprovodného 
programu na sjezdu mládeže fotokoutek.  

o V posledním roce se opět podařilo publikovat řadu rozhovorů s významnými osobnostmi, 
např. Tomáš Holeš (ČB 6/2024), Pavel Kolmačka (ČB 12/2024), Ráchel Bícová (ČB 
3/2025). 

o Žádané jsou fotky Adély Rozbořilové, objevily se např. v publikaci A. Palána Ten farář je 
nějakej divnej (2025), zájem projevili organizátoři festivalu Trutnoff Open Air či sekce 
církevního školství ČBK. 

o Daří se rozvíjet komunitu na sociálních sítích: na Instagramu má profil ČB k březnu 2024 
kolem 350 sledujících, na Facebooku atakuje hranici 1 000 sledujících.  

https://eshop.e-cirkev.cz/produkty/cesky-bratr/
https://ceskybratr.cz/o-casopisu/predplatne/
https://e-cirkev.cz/res/archive/059/006506.pdf?seek=1733318962
https://ecirkev.smugmug.com/Celoc%C3%ADrkevn%C3%AD-akce/2024/Fotokoutek-na-sjezdu-ml%C3%A1de%C5%BEe-2024
https://ceskybratr.cz/clanky/mam-pocit-jako-by-mi-na-hristi-nekdo-shora-pomahal/
https://ceskybratr.cz/clanky/bud-budu-psat-o-duchovnich-vecech-nebo-o-nicem/
https://www.instagram.com/ceskybratr/
https://www.facebook.com/ceskybratr
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o V souvislosti s jubileem časopisu (100 let) připravila redakce v létě 2024 speciální vydání 
časopisu a interaktivní web, které se setkaly s dobrým ohlasem. 

− Sbírka kázání 
o Sbírka kázání pro služby Boží vychází dvakrát ročně. Obsah připravuje tříčlenná redakční 

rada. Členové redakční rady oslovují jednotlivé kazatele a zajišťují náplň jednotlivých čísel. 
Celý proces probíhá v koordinaci se šéfredaktorkou Adélou Rozbořilovou.  

o Počínaje SK II. 2024/2025 obsahuje publikace nově i seznam užitých biblických pasáží 
pro 1. čtení a kázání. 

o Od ledna 2025 je možné vyhledávání v elektronických verzích Sbírky kázání, a to přímo 
na webu církevního ústředí. 

o Členy přípravného týmu na funkční období 2023–2026 jsou: Ivo David, Alžběta Hatajová, 
Ondřej Ruml. 

Oddělení PR a komunikace (vedoucí Martin Balcar, referent Jiří Hofman, celkem obsazeno 1,0 
úvazku) 

− PR a komunikace s veřejností 
o Pravidelným výstupem je tvorba článků primárně na web e-cirkev.cz, ale i na další weby. 

Část z nich pak vychází i v časopisu Český bratr. Články fungují i jako infoservis v rámci 
sdílení článků v rodině webů Vizus. Sborům nabízíme zřízení a provoz webů v rámci rodiny 
bezplatně.  

o Pro komunikaci na sociálních sítích využíváme zejména Facebook a Instagram, okrajově 
pak X, YouTube či SoundCloud. Hlavní církevní facebooková stránka osloví v průměru 
nižší desetitisíce uživatelů měsíčně (organicky, bez placených reklam). Snímky 
zveřejňujeme na platformě SmugMug. 

o Ve spolupráci s Adélou Rozbořilovou probíhá fotografické pokrytí relevantních akcí. 
V r. 2024 proběhla obnova technického vybavení pro fotoreporty – slouží i redakci Českého 
bratra. 

o Oddělení PR a komunikace převzalo supervizi nad kampaní pro Hlavní dar lásky JJ. 
Poskytuje sborům know-how, metodickou a technickou podporu, součinnost a distribuční 
kanály. 

o Do dalších aktivit patří: agenda synodní rady (aktivity, prohlášení, mediální podpora, 
zpravodajství ze zasedání SR), komunikace s médii, zprostředkování komunikace s novináři 
a štáby (hlavní přenosy bohoslužeb), tvorba a distribuce tiskových zpráv, media monitoring, 
krizová komunikace, mediální a komunikační podpora aktivit celocírkevního faráře pro 
menšiny, škol EA, a Diakonie ČCE, komunikační podpora dalších týmů v rámci ÚCK nebo 
poradních odborů a komisí SR, komunikace se sbory, komunikace s veřejností, produkce 
videí či spotů (např. on-line streamů, nahrávek z akcí, instruktážních videí, webinářů, 
pozdravů, projektových spotů, informativních záznamů apod.).  

o Jiří Hofman aktivně působí v redakční radě Českého bratra, Ekumenického bulletinu a 
v mediální komisi ERC, kterou od loňského roku spoluvede a podílí se na přípravě 
vzdělávacích aktivit pro pracovníky členských církví. 

− Koncepční změny 
o V dosud nevyužívaných suterénních prostorách církevního ústředí vzniklo studio, v němž 

lze produkovat a odbavovat rozličné typy pořadů (vč. těch živě vysílaných): rozhovory, 
videopozdravy, diskuse, setkání s hosty, videopozvánky, manuály, podcasty, nahrávky 
hudby, ateliérové foto apod. Prostory jsou koncipovány nejen jako zázemí pro vlastní 
tvorbu, ale také tak, aby byly k dispozici dalším zájemcům (mládež, SR, ekumena, farář pro 
menšiny, ETF, SOMy, COM a další). Studiové komponenty jsou z velké části automatické 
(nekladou velké nároky na obsluhu) a mobilní (posunují možnosti např. v oblasti on-line 
přenosů bohoslužeb nebo hybridních vzdělávacích akcí/seminářů a workshopů/setkání). 

o Dále byla budována infrastruktura společného profesionálního účtu v aplikaci Canva, která 
byla nabídnuta sborům k bezplatnému užívání. 

− Mimořádné aktivity 
o Spuštěna nová aplikace pro Evangelický zpěvník a nový portál evangelickyzpevnik.cz. 
o On-line textové a obrazové zpravodajství přenášené v reálném čase ze zasedání 36. synodu 

ČCE.  

https://ceskybratr.cz/100let/
https://ustredicce.e-cirkev.cz/sbirka-kazani/
https://ustredicce.e-cirkev.cz/sbirka-kazani/
https://e-cirkev.cz/
https://www.evangelickyzpevnik.cz/
https://synod.e-cirkev.cz/
https://synod.e-cirkev.cz/
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o Refresh (textový i grafický) brožury o ČCE, která byla na základě poptávky v roce 2024 
zdarma distribuována do sborů. 

o Organizace studentské soutěže a následné konference v Senátu Parlamentu ČR v rámci 
Mezinárodních dnů proti rasismu, komunikační a organizační podpora této iniciativy jako 
celku.  

o Kompletní zpřístupnění fotografických materiálů z centrálního archivu ČCE na platformě 
SmugMug (k březnu 2025 obsahuje přes 35 000 historických i současných snímků). 

o Kompletní příprava webové platformy Český bratr – 100 let. 
o Komunikace kolem povodní v Česku. Koordinace s Diakonií ČCE, vzájemná komunikační 

podpora. 
o Příprava komunikační kampaně stavby nové školní budovy EA. Ruku v ruce s tím 

kompletní branding ČCE. 

Úsek výchovy a vzdělávání  

Vedoucí úseku Radka Hojková, celkem obsazeno 2,2 úvazku – vedoucí oddělení výchovy a vzdělávání 
Radka Hojková, referentka Stanislava Housková, vedoucí oddělení mládeže Alena Podrazilová. 

− Oddělení výchovy a vzdělávání (OVV) a oddělení mládeže (OM) spolupracovaly s řadou odborů 

a komisí SR a zajišťovaly jejich aktivity. Byly to (před reorganizací): celocírkevní odbor mládeže 
(COM), poradní odbor pro práci s dětmi, poradní odbor pro práci s laiky, poradní odbor 
evangelizační a misijní, poradní odbor pro práci s lidmi s postižením, komise pro celoživotní 
vzdělávání kazatelů, komise pro péči o pastorační pracovníky, komise pro péči o výpomocné 
kazatele. 

− OVV a OM pracují soustavně na finančním zajištění následujících aktivit vyhledáváním možností 
jejich financování z různých zdrojů (dary, granty, dotace apod.). 

− Od dubna 2024 do března 2025 se aktivit organizovaných z OVV a OM účastnilo celkem 2 090 
přímých účastníků. 

Oddělení mládeže (vedoucí Alena Podrazilová – úvazek 0,6; referentka Karolína Junová – DPČ 
a 4 zaměstnanci na DPP) 

− V r. 2024 přivítalo OM novou oporu týmu Barboru Litomiskou jako vedoucí projektu Rozvoj 
dobrovolnictví. 

− Pokračovala intenzivní spolupráce s Celocírkevním odborem mládeže v podpoře seniorátních 
odborů mládeže (SOMů). 

− Během celého roku probíhala velká restrukturalizace webu evangelické mládeže a webů 
jednotlivých SOMů vč. jejich vzájemného propojení tak, aby se co nejvíce informací o evangelické 
mládeži sbíhalo na jednom místě. 

− Kromě kurzů a mládežnických pobytových akcí, které organizuje OM ve spolupráci se Sdružením 
evangelické mládeže (SEM) jako jsou Bigbítový kurz, Letní kemp Strmilov atd. v r. 2024 
pokračovala dlouhodobá iniciativa přípravy koncepce práce s mládeží. OM se soustředilo na dílčí 
cíle koncepce, tedy na: 

o Vzdělávání pracovníků s mládeží – Kurz PECKA 
▪ Ve školním roce 2023/2024 proběhl pilotní ročník kurzu pro začínající 

pracovníky s mládeží. 
▪ 01–10/2023 – příprava, sestavení týmu organizátorů a školitelů. 
▪ 11/2023–06/2024 – realizace samotného kurzu (celkem tři víkendy a tři on-line 

setkání). 

 

o Rozvoj dobrovolnictví  

▪ 06/2024 – po přípravné fázi projektu rozvoje dobrovolnictví (03/2023–05/2024) se 
do našeho týmu a vedení tohoto projektu přidala Barbora Litomiská, která již během 
prvních měsíců ve funkci realizovala několik znatelných kroků a změn k lepšímu 
(zlepšení komunikace s dobrovolníky, sestavení a podpisy prvních 
dobrovolnických smluv vč. etického kodexu a BOZP dobrovolníků). 

o Metodická podpora SOMů  

https://ecirkev.smugmug.com/
https://ceskybratr.cz/100let/
https://mladez.evangnet.cz/oddeleni-mladeze/
https://mladez.evangnet.cz/celocirkevni-odbor-mladeze/
https://mladez.evangnet.cz/somy/
https://www.semcr.cz/
https://www.semcr.cz/
https://www.kurzpecka.cz/
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▪ Tuto oblast si vybral COM (2023–2025) jako tu, na kterou se chce zaměřit během 
svého funkčního období ve spolupráci s OM. V rámci této spolupráce běží nebo se 
rozbíhají tyto projekty: Porada mládeže, UCHO, LEČO, Víkendovka pro předsedy 
či Konference a webináře pro církevní pracovníky. 

o Koncepční změny Sjezdu mládeže  

▪ Jedním z velkých témat sjezdu bylo personální poddimenzování organizačního 
týmu – během let 2023 a 2024 se podařilo úvazky zvýšit a situaci stabilizovat. Také 
se podařilo zformovat dobrovolnickou sjezdovou skupinku, která byla velkou 
oporou OM při přípravách a realizaci sjezdu. 

o Další aktivity a akce realizované pod vedením nebo s podporou OM 

▪ Na jaře 2024 proběhlo výběrové řízení, při kterém byli zástupci ÚCK navrženy dvě 
delegátky mládeže, které v květnu 2024 odjely do USA na čtyřměsíční pracovní 
pobyt v rámci ELCA’s International Camp Counselor Program. 

▪ 02/2024 – Víkendová porada sjezdovníků ve Svitavách (16 účastníků) 
▪ 02/2024 – Kurz Pecka – 2. víkend kurzu (15 účastníků) 
▪ 03/2024 – Porada mládeže – celocírkevní porada zástupců mládeže vč. přednášek, 

sdílení a workshopů, jde o prostor pro sdílení zkušeností s prací s mládeží, 
vymýšlení společných postupů a navazování meziseniorátních kontaktů (80 
účastníků). 

▪ 05/2024 – Víkendovka pro předsedy SOMů – 1–2× ročně se předsedové scházejí, 
aby se vzdělávali, sdíleli zkušenosti, vzájemně se podporovali, podle potřeby bývá 
v programu zahrnuta i skupinová supervize (12 účastníků). 

▪ 06/2024 – Kurz Pecka – 3. víkend kurzu (15 účastníků) 
▪ 07/2024 – Letní Kemp Strmilov (30 účastníků) 
▪ 08/2024 – Bigbítový kurz (15 účastníků) 
▪ 09/2024 – Víkendovka pro předsedy SOMů (viz výše) (16 účastníků) 
▪ 10/2024 – Sjezd (nejen) evangelické mládeže (680 účastníků, z toho 95 

dobrovolníků a cca 75 účinkujících) 

▪ 11/2024 – Víkendové setkání COMu (viz výše) (12 účastníků) 
▪ 12/2024 – Víkendové setkání podpůrné skupiny UCHO (8 účastníků)  

▪ 01/2025 – ELCA’s International Camp Counselor Program (vybrán byl 

1 zástupce)   

▪ 01/2025 – Veřejný brainstorming o programu sjezdu (40 účastníků)  

▪ 02/2025 – Víkendová porada sjezdovníků v Teplicích (15 účastníků)    

▪ 02/2025 – Seminář pro kazatele „Komunikace a práce s mládeží“ – třídenní, Běleč 

nad Orlicí   

▪ 03/2025 – Porada mládeže v Bělči nad Orlicí – tentokrát volební (85 účastníků) 

− Celkem se aktivit OM účastnilo 877 lidí. 

− Odkazy 
o Web mládeže | mladez.evangnet.cz 
o Facebookový profil | facebook.com/evangelickamladez 
o Instagram | instagram.com/evangelicka_mladez 

Oddělení výchovy a vzdělávání (vedoucí Radka Hojková, referentka Stanislava Housková, celkem 
obsazeno 1,6 úvazku, další zaměstnanci pro určité projekty pracují na DPP nebo dodavatelsky na 
základě smlouvy o dílo) 

− Od září 2024 OVV organizuje druhý běh kurzu pro budoucí výpomocné kazatele ve spolupráci 
s ETF UK. Probíhá v Olomouci a má 19 účastníků. 

− OVV dále pracuje na projektu Prevence zneužívání v ČCE – v září 2024 proběhla prezentace 
problematiky v rámci celocírkevního webináře o práce s mládeží, na Sjezdu mládeže měli svůj 
stánek odborníci ze spolku Někdo Ti uvěří a nabízeli rozhovor a případnou pomoc – setkalo se 
s velikým zájmem! 

− V rámci vzdělávání farářů OVV připravilo formát vzdělávacích seminářů pro faráře, které se 
budou konat od podzimu 2025. 

− V r. 2024 byl realizován průběžný projekt zaměřený na podporu práce s dětmi ve farních sborech 
ČCE. Rozvíjela se web stránka deti.evangnet.cz pro pracovníky a pro rodiče. Nově je zde možnost 

https://mladez.evangnet.cz/celocirkevni-odbor-mladeze/porada-mladeze/
https://mladez.evangnet.cz/celocirkevni-odbor-mladeze/ucho/
https://mladez.evangnet.cz/blog/leco/
https://mladez.evangnet.cz/celocirkevni-odbor-mladeze/vikendovka-pro-predsedy/
https://mladez.evangnet.cz/celocirkevni-odbor-mladeze/konference-a-webinare-pro-cirkevni-pracovniky/
https://ecirkev.smugmug.com/Celoc%C3%ADrkevn%C3%AD-akce/2023/Porada-ml%C3%A1de%C5%BEe-2023
https://mladez.evangnet.cz/celocirkevni-odbor-mladeze/vikendovka-pro-predsedy/
https://www.kemp24.cz/
https://www.facebook.com/bigbitovykurz/?locale=cs_CZ
https://www.sjezd24.cz/
https://mladez.evangnet.cz/celocirkevni-odbor-mladeze/ucho/
https://mladez.evangnet.cz/blog/akce/brainstormingova-porada/
https://mladez.evangnet.cz/blog/akce/porada-mladeze/
https://mladez.evangnet.cz/
https://www.facebook.com/evangelickamladez/
https://www.instagram.com/evangelicka_mladez/
https://deti.evangnet.cz/
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propagovat letní tábory farních sborů a také možnost zanechat svůj kontakt pro další přímé 
informování o vzdělávání atd. OVV realizovalo workshopy pro pracovníky s dětmi a setkání 
učitelů nedělních škol. Pole zjištěných potřeb se na jaře 2025 přidávají dva kurzy první pomoci a 
řešení krizových situací při práci s dětmi. Pro práci s dětmi má OVV nového referenta na DPP. 
Spolupracuje s nově vzniklým poradním odborem pro práci s dětmi Pražského seniorátu, OVV by 
takto rádo do budoucna spolupracovalo se všemi senioráty. V přípravě je také nový roční cyklus 
katechetických příprav pro NŠ na téma Ženy v Bibli. Připravuje se i tematická katechetická příručka 
pro práci ve školách a při dalších mimocírkevních aktivitách. 

− V r. 2024 také běžel projekt Rozvoj misie v ČCE. Na projektu pracoval poradní odbor SR pro 
evangelizaci a misii (před reorganizací). Jedná se o realizaci přednášek, workshopů, průzkumů 
v seniorátech a podporu klíčových lidí a projektů ve farních sborech. V roce 2024 začala z pověření 
SR realizace návazného projektu Průkopnická místa pod vedením příslušné pracovní skupiny. 
Cílem je ve větší míře podpořit farní sbory, které misijní aktivity již realizují, i zakládání nových 
misijních služeb, a tím posilování ČCE jako takové. Jedná se zejména o podporu týmů 
dobrovolníků, kteří tyto aktivity realizují nebo plánují. V r. 2024 byl vyhlášen nový program 
Diakonických a rozvojových projektů (DaRP) pro podporu průkopnických míst. Tři sbory v něm 
uspěly a obdržely finanční podporu. Průkopnickým místům pracovní skupina poskytuje podporu: 
společná soustředění, osobní podporu vedoucím a týmům, příklady dobré praxe z ČR 
i od zahraničních partnerů. V této oblasti je patrný velký zájem ze strany aktivních lidí ve sborech. 
Další informace nabízí web Průkopnická cesta. 

− Akce OVV v číslech 
o 04/2024 – Pobyt pro rodiče a prarodiče s malými dětmi – týdenní, Herlíkovice 

(30 účastníků)  
o 04/2024 – Seminář pro pastorační pracovníky – třídenní, Brno (14 účastníků)  
o 05/2024 – Vzdělávací kurz pro laiky – týdenní, Janské Lázně (26 účastníků)  
o 06/2024 – Instruktáže dobrovolníků – jednodenní, různá místa (120 účastníků) 
o 06/2024 – Tábor pro dospělé s postižením za asistence dobrovolníků I. – týdenní, Běleč 

nad Orlicí (52 účastníků) 
o 06–07/2024 – Integrovaný pobyt pro rodiny s dětmi s postižením i bez za asistence 

dobrovolníků I. – týdenní, Běleč nad Orlicí (67 účastníků) 
o 07/2024 – Letní tábor pro děti I. – dvoutýdenní, Běleč nad Orlicí (58 účastníků) 
o 07/2024 – Rodinný pobyt pro děti s postižením za asistence dobrovolníků II. – týdenní, 

Běleč nad Orlicí (75 účastníků) 
o 07/2024 – Letní tábor pro děti II. – týdenní, Běleč nad Orlicí (40 účastníků) 
o 07/2024 – Rodinný pobyt I. – týdenní, Běleč nad Orlicí (26 účastníků) 
o 07/2024 – Rodinný pobyt II. – týdenní, Běleč nad Orlicí (24 účastníků) 
o 07/2024 – Rodinný pobyt pro děti s postižením za asistence dobrovolníků III. – týdenní, 

Běleč nad Orlicí (76 účastníků) 
o 07–08/2024 – Církev Živě – týdenní, Běleč nad Orlicí (60 účastníků) 
o 08/2024 – Rodinný pobyt III. – týdenní, Běleč nad Orlicí (32 účastníků) 
o 08/2024 – Tábor mládež a dospělé s postižením za asistence dobrovolníků II. – týdenní, 

Běleč nad Orlicí (61 účastníků) 
o 08/2024 – Rodinný pobyt pro prarodiče s dětmi – týdenní, Běleč nad Orlicí (30 účastníků) 
o 08/2024 – Pobyt penzistů – týdenní, Běleč nad Orlicí (30 účastníků) 
o 08/2024 – Rodinný pobyt pro děti s postižením za asistence dobrovolníků IV. – týdenní, 

Běleč nad Orlicí (63 účastníků) 
o 09/2024 – Postgraduální kurz pro kazatele – čtyřdenní, Daňkovice (26 účastníků) 
o 09/2024 – Seminář pro kazatele „Moc ve farářském povolání“ – dvoudenní, Mnichovo 

Hradiště (10 účastníků) 
o 09/2024 – Teologický seminář pro kazatele: „Jak vypadá křesťanský život? 

Křesťanská etika pro praxi a v praxi“ – třídenní, ETF UK (15 účastníků) 
o 10/2024–06/2026 – Kurz pro budoucí výpomocné kazatele – dvouletý, Olomouc 

(19 účastníků) 
o 10/2024 – Seminář s Anneliese Hechtovou – jednodenní, Praha (11 účastníků) 
o 10/2024 – Setkání průkopnických týmů – dvoudenní, Praha (17 účastníků) 
o 10/2024 – Seminář pro výpomocné kazatele – dvoudenní, Praha (24 účastníků) 

https://prukopnictvi.e-cirkev.cz/prukopnicka-cesta/
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o 10/2024 – Setkání pro pastorační pracovníky a pracovnice „Práce probační a mediační 
služby“ – třídenní, Praha (15 účastníků) 

o 11/2024 – Celocírkevní seminář pro pracovníky s dětmi – jednodenní, Praha 
(46 účastníků) 

o 11/2024 –Seminář pro kazatele „Motivační rozhovory I.“ – čtyřdenní, Běleč nad Orlicí 
(18 účastníků) 

o 02/2025 – Seminář pro kazatele „Komunikace a práce s mládeží“ – třídenní, Běleč nad 
Orlicí (19 účastníků) 

o 03/2025 – Duchovní cvičení „Spiritualita J. R. R. Tolkiena“ – třídenní, Bystřice pod 
Hostýnem (13 účastníků) 

o 03/2025 – Seminář pro kazatele „Farářské sny“ – třídenní, Praha (9 účastníků) 
o 03/2025 – Setkání průkopnických týmů – jaro – dvoudenní, Praha (24 účastníků) 
o 03/2025 – Setkání partnerů farářek a partnerek farářů – dvoudenní, Běleč nad Orlicí 

(12 účastníků) 
o 03/2025 – Kurz pro presbytery – jednodenní, Praha (21 účastníků) 
o 03–04/2025 – Seminář pro kazatele „O tělo nepečuji víc nežli o duši“ – čtyřdenní, Běleč 

nad Orlicí (11 účastníků) 

− Celkem se akcí pořádaných OVV zúčastnilo celkem 1 213 lidí. 

− Odkazy 
o Katechetické přípravy – aktuální cyklus | katecheze.evangnet.cz 
o Web pro pracovníky s dětmi v ČCE | deti.evangnet.cz 
o Prevence zneužívání a pomoc obětem | základní rozcestník na webu e-cirkev.cz 
o Vedení rozhovoru při podezření na sexuální zneužívání | na webu ustredicce.e-cirkev.cz 
o Průkopnická cesta  

 

Ekonomicko-personální úsek  

Vedoucí úseku Věra Štulcová, celkem obsazeno 7 úvazků – vedoucí ekonomického oddělení Kateřina 
Vondrová, vedoucí personálního a mzdového oddělení Eva Marková, mladší personalistka Ilona 
Kryštovská/Eva Fořtová, mzdová účetní Lenka Dobšová, samostatná účetní Michaela Bartošková, 
referentka personálního a mzdového oddělení Monika Voženílková, referentka ekonomicko-
personálního úseku Marta Berounská. 

Ekonomické oddělení (vedoucí oddělení Kateřina Vondrová, samostatná účetní Michaela Bartošková, 
referentka Marta Berounská, obsazeno celkem 2,7 úvazku) 

− Povšechný sbor je z pohledu zákona o účetnictví chápán jako „velká“ organizace: je plátcem DPH, 
správcem majetku, aktivním investorem, příjemcem bankovního úvěru, významně využívá fondové 
hospodaření.  

− Ekonomické oddělení sestavuje hospodářské zprávy a finanční analýzy pro synod, SR a další 
církevní orgány.  

− Spolupracuje s finančními úřady, Českým statistickým úřadem, Úřadem práce, bankovními 
institucemi, daňovými poradci, auditory i investičními správci.  

− Připravuje podklady pro vyúčtování darů, grantů a dotací, a to jak pro české, tak i zahraniční 
dárce. 

− Účetnictví povšechného sboru je ze zákona podrobeno auditu. Auditem účetní závěrky za r. 2024 
byla – tak jako v minulých letech – pověřena auditní společnost 22HLAV.  

− Dvakrát ročně je hospodaření povšechného sboru podrobeno také kontrole ze strany celocírkevních 
revizorů.  

− Ke konci r. 2024 došlo ke změně daňového poradce. 

− Účtuje v programu Helios, do kterého zadává stále více dokumentů v jejich digitální podobě, a tak 
za r. 2024 oddělení předává k archivaci pouze dva metry šanonů. 

− Pokračuje v nastavování přenosu účetních dat mezi jednotlivými systémy, které se postupně 
zavádí pro různé činnosti: přihláškový systém na akce Babylon, rezervační systém pro ubytovací 
zařízení Previo, personalistický systém PERMWeb.  

− Spravuje databázi předplatitelů časopisu Český bratr. 

https://katecheze.evangnet.cz/
https://deti.evangnet.cz/
https://e-cirkev.cz/kontakty/prevence-zneuzivani-a-pomoc-obetem/
https://ustredicce.e-cirkev.cz/res/archive/037/003993.pdf?seek=1700572126
https://prukopnictvi.e-cirkev.cz/prukopnicka-cesta/
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− Průběžně podporuje sborové účetní odbornou pomocí v otázkách, které přináší jejich účetní 
praxe. Těší nás setrvalý zájem o využití této podpory. Na podzim oddělení v prostorách Husova 
domu uspořádalo Setkání sborových účetních. Jako přednášející byla pozvána Miroslava 
Nebuželská, auditorka, účetní expertka, která se zaměřuje na neziskový sektor. Prezenčně se 
zúčastnilo 14 osob a 23 on-line. Ze setkání byl pořízen záznam, který byl vyvěšen na stránkách 
ustredicce.e-cirkev.cz. V r. 2026 se rovněž počítá s organizací školení v kombinovaném formátu.  

− Stále trvá záměr oddělení poskytnout sborovým účetním další metodickou podporu ve formě 
„příručky“. Termín se však posouvá vzhledem k tomu, že se posouvá i schválení nového zákona 
o účetnictví. 

− Zkontrolovalo sborové výkazy hospodaření a v případech, které vykázaly nestandardní údaje, se 
oddělení snažilo společně dospět k účetně i daňově správným hodnotám.  

− Vede evidenci celocírkevních sbírek a odvodů do PF, takže sbory mohou aktuální stav jimi 
odvedených sbírek sledovat na stránkách správní rady PF. 

Personální a mzdové oddělení (vedoucí oddělení Eva Marková, mzdová účetní Lenka Dobšová, 
personalistka Ilona Kryštovská/Eva Fořtová, referentka Monika Voženílková, referentka Marta 
Berounská, celkem obsazeno 3,3 úvazku) 

− Na konci r. 2024 došlo v oddělení vlivem odchodu Ilony Kryštovské na mateřskou a rodičovskou 
dovolenou k personálním obměnám. Nastoupila Eva Fořtová a z úseku vedoucího tajemníka posílila 
oddělení Monika Voženílková. S jejím příchodem došlo i k přesunu personalistických agend, 
které dříve spadaly do úseku vedoucího tajemníka, do personálního a mzdového oddělení, kam 
obsahově lépe zapadají. 

− Pokračoval proces digitalizace činnosti kanceláře a vedení zaměstnanců k užívaní PERMWebu pro 
personální záležitosti jako jsou dovolené, cestovní příkazy a správa daně z příjmů. Nově byl spuštěn 
modul, který slouží k evidenci vzdělávání, takže v dohledné době bude moci každý zaměstnanec 
sledovat aktuální stav svých aktivit v této oblasti. Nutno podoktnout, že i přes zjevné výhody se 
někteří zaměstnanci digitalizaci stále brání. 

− Sbory nadále využívají aplikaci Akta pro povolávání farářů a jáhnů v elektronické podobě. 
Během roku proběhly technické úpravy tohoto systému a věříme, že elektronický proces povolávání 
je pro sbory čím dál větší pomocí.  

− V r. 2024 pokračoval projekt vzdělávání zaměstnanců ÚCK, který je hrazen ze zahraničního daru. 
Projekt kombinuje individuální vzdělávání podle potřeb jednotlivých zaměstnanců s hromadnými 
školeními, která mají pomoci zefektivnit každodenní chod kanceláře. 

− Ve spolupráci s pracovní skupinou začala příprava nového systému vzdělávání farářů, farářek, 
jáhnů a jáhenek ČCE. Nový systém bude vícestupňový a bude do něj zahrnut širší okruh 
vzdělávacích aktivit než dosud.  

− Oddělení také zahájilo spolupráci s podpůrným týmem odborníků v HR oblasti. Personalisté 
z nejrůznějších pracovních prostředí nám zdarma věnují svůj čas a zkušenosti v naději, že 
výsledkem společného úsilí bude nová personální koncepce naší církve.  

− V r. 2024 byla osmi kazatelům a kazatelkám vyřízena žádost o dlouhodobé studijní volno.  

− Na základě provedené evidence jazykových dovedností a preferencí jednotlivých kazatelů pro 
případné zahraniční cesty a studijní pobyty proběhl výběr kandidátů na zahraniční semináře a 
rekreace.  

− Ve spolupráci s koordinátorem supervize ČCE Fillipem Šimonovským pracovalo oddělení na 
rozvoji supervizního programu ČCE. Vzniklo několik důležitých dokumentů a začala příprava 
pro zajištění nových interních supervizorů ČCE. 

− Proběhl propojovací pobyt zaměstnanců ÚCK v Novohradských horách, při kterém nám 
zajímavým programem posloužil advokát a výpomocný kazatel Petr Vacíř. Zaměstnanci ústředí 
naopak pomohli svými odbornými znalostmi jako je hrabání listí, lakování laviček, štípaní dřeva a 
rozbíjení cihel při brigádě v Táboře J. A. Komenského v Bělči nad Orlicí. 

− Oddělení se zaměřuje na poskytování nejrůznější podpory. Navzdory pokročilé digitalizaci je 
v každodenním kontaktu se zaměstnanci, kteří potřebují odbornou radu. Telefonické hovory a 
osobní dotazy jsou vítány. Na všechny podměty, přání i stížnosti bude ochotně reagovat i v r. 2025. 

https://ustredicce.e-cirkev.cz/dokumenty-temata/ekonomika-a-ucetnictvi/
https://srpf.evangnet.cz/

